
 

 

Foreningen Klokketårnets Venner holdt årsmøde onsdag d 3. februar 2016  kl. 19  i 

lokalerne Priorensgade 12. 

Der var ca. 30 fremmødte medlemmer. 

I henhold til dagsordenen: 

1. Valgt af dirigent. 
 Eske Brun blev valgt til dirigent. 

2. Beretning 2015 

Vi startede året med nytårsmarch for 2. gang. Der var ca. 70 deltagere. Det blev en 

fin tur med masser af godt humør. Det bliver en tradition, hvor vi slutter af med en 

nytårs skål i Klokketårnet. 

Også for 2. gang havde vi åbent i påsken. Stort set samme besøgstal på ca 150. 

Det var rigtigt koldt og den ene dag måtte der lukkes. Vi kan ikke byde vore kustoder 

at sætte helbredet på spil. 

Sommersæsonen fra 15/6 til 30/8 gik godt. En kedelig og fugtig sommer men med 

pæne besøgstal. Specielt de dage hvor vi holdt åbent om aftenen når der var Open-

by-Night gav mange besøgende.  

Vi startede med endnu en Klokketårns udstilling organiseret af Einar Fog-Nielsen 

med hjælpere. Der var dårlig tilslutning. Vi har konkluderet at den udstilling kun kan 

laves med flere års mellemrum. 

Derefter havde vi en udstilling med malerier og tekstiler. Det gik godt og vi vil prøve 

at få etableret flere udstillinger af den art. 

Vi holdt åbent under kunstnertræffet 5-6 september med stor succes. 

I sommerens løb gik Einar F-N 3 "Søndagsture med præsten". Der var 20-25 

deltagere pr. gang. Det vil fortsætte men måske i en anden form. Her i foråret 2016 

arbejdes der med at få etableret en byguide de fleste dage i sommersæsonen. Start 

kl. 11 fra Turistkontoret. Turene er gratis, med en opfordring til at honorere med 

drikkepenge. Fra vores side deltager Suzette, Einar og jeg i arbejdet. 

Ud fra analyser fra Egeskov slot vil vi specielt sidst i sæsonen lægge åbningstiderne 

senere på dagen. 

Sæsonen sluttede med efterårsferien med 153 voksne og 87 børn på besøg. Det 

var rigtigt mange børn i forhold til de øvrige perioder. 



 

 

I alt havde vi 3930 entre betalende voksne og 1235 børn og en samlet entre indtægt 

på 80.844 kr. 

Det flotte resultat kunne ikke lade sig gøre uden vort trofaste og dygtige 

kustodekorps på ca 30 personer og uden Else Gardes styring af kalendere og 

vagtplaner. 

Vi sluttede af med vores tak til kustoderne d. 30. oktober med en lille fest med mad 

og drikke. En dag med megen hygge, men også med megen snak om Klokketårnet. 

Nu og fremover. Else G og Annelise trak det store læs. 

1.ste søndag i Advent blev Klokketårnet jule udsmykket med hjemmelavede 5-

takkede stjerner belyst med i alt 1.720 dioder. Det var rigtigt pænt og stjernerne 

skulle gerne kunne holde i mange år. 

4. søndag i Advent havde vi indbudt til Julebage konkurrence. Der var kun 4 men 

flotte store og små kager. Dommerpanelet gjorde en fin indsats med mange faglige 

kommentarer. Det var nogle rigtigt hyggelige timer. Vi skal eftervurdere på form og 

tidspunkt. Men ting tager tid. En stor indsats med ideer og arrangement fra Suzette. 

Medlemsmæssigt rundede vi 80. Det højeste antal i foreningen hidtil. Else Madsen 

har virkeligt gjort en stor indsats på medlems styring og kontakt. Det ligger os meget 

på sinde at styrke både kommunikation og medlems aktiviteter. 

Svend Lund har hjulpet med at få en rigtig fin hjemmeside igang. Annelise har puslet 

om bestyrelse og gæster ved vore arrangementer. Suzette taget sig af referater. Jeg 

synes alle i bestyrelsen har arbejdet godt og vi har både ideer og kræfter til at styrke 

vores indsats. 

I årets løb har vi sparet op og vi er endt med en kassebeholdning  på over 200.000 

kr. De penge skal bruges med omtanke for når behovet for at bidrage til sikring af 

Klokketårnet for fremtiden opstår, så kan det blive meget store beløb. 

I 2016 har vi tænkt os at bruge lidt penge på området under trappen. Området ser 

herrens ud. 

Derudover er vi igang med at financiere "sammenbindingen" af Klokketårnet 

sammen med kommune og menighedsråd. 

Længere ude i fremtiden ligger et projekt omkring klokkespillet, men det må vente til 

menighedsrådet har fået løst en meget meget større opgave. Det vil Erik Buch 

fortælle om. 

Formandens beretning blev godkendt. 



 

 

Derefter orienterede menighedsrådets formands Erik Buch om den 

bygningsmæssige situation.  Projektet med sammenbindingen af Klokketårnet var i 

god gænge og ville blive afsluttet i foråret. Næste større projekt i Klokketårnet ville 

blive omkring klokkespillet. Fornyelse af spillebordet  og mulig udvidelse af den 

elektroniske styring af klokkespillet fra 27 klokker til alle klokkespillets 38 klokker. Et 

projekt der meget nemt kan overstige 500.000 kr. Imidlertid  er der en meget mere 

påtrængende opgave. Der er konstateret aktiv revnedannelse i hvælvingerne i 

Helligåndskirken. Udbedring skønnes at ville koste 6-8 mio. kr. For ikke at skabe 

forvirring i forbindelse med financieringen  må klokkespils projektet vente til 

financieringen er afklaret for Helligåndskirkens vedkommende. 

3. Forelæggelse af regnskabet for 2015. 

Klokketårnets Venner 
Regnskab 2015 

2015 2014 2013 

Indtægter 
Entre 80.844 72.927 85.774 

Aftalebesøg 1.710 4.645 

Bog Klokketårnet  3.386 2.924 37.442 

Klokketårns model 1.525 875 

T-shirt  400 1.200 5.100 

CD  1.900 5.200 600 

Postkort  280 1.660 1.330 

Lisbeth K og Bente Posselt  575 2.430 

Kontingent  8.100 7.100 5.300 

Indtægter i alt  98.720 98.961 135.546 

Udgifter 
Mødeudgifter 7.238 6.008 4.201 

Annoncer 2.030 976 

Turistforening 3.344 

Hjemmeside  45 4.230 

Småanskaffelser 3.462 2.720 5.774 

Brochurer  1.500 1.500 1.330 

Klokketårns model  900 1.500 



 

 

Forbrug bog og T-shirt 1.600 1.800 31.423 

Bente P og Lisb K  525 2.950 

Kontor og div  368 1.172 

Gebyrer og renter 110 -140 

Udgifter i alt  21.122 21.740 43.704 

Årets resultat  77.598 77.221 91.842 

Revideret. Faaborg d 30. januar 
2016. 

Frants Andreasen 

Balance 

Aktiver 
Sparekassen Fyn  205.565 123.967 

Kontant  200 

Likvide beholdninger  205.565 124.167 

Lagerbeholdninger 
Bogen om Klokketårnet 22.640 24.000 

Klokketårns model 13.660 14.560 

T-shirts 12.960 13.200 

Bente Posselt 600 600 

Lagerbeholdning 49.860 52.360 

Aktiver i alt 255.425 176.527 

Passiver 



 

 

Skyldige omk 1.500 

Egenkapital  253.925 176.527 

 

Kommentarer til regnskabet: 

Entre indtægten er meget positiv. Enkelte af de øvrige poster indeholder reelt beløb 

dækkende et eller flere år. Der er givet tilsagn om støtte på 50.000 kr. til 

sammenbindingen. Kassebeholdningen synes stor i forhold til omsætningen, men 

som allerede sagt, at når der opstår behov i Klokketårnet, da bliver det meget hurtigt 

store beløb.  

Regnskabet blev godkendt. 

4. Indkomne forslag. 

Der var ikke modtaget nogen forslag. 

5. Valg til bestyrelsen. 

Else Garde Christensen og Else Madsen blev begge genvalgt. Det lykkedes ikke at 

få flere kandidater til bestyrelsen. 

6.  Valg af revisor.  

Frants Andreasen blev genvalgt. 

7. Eventuelt. 

En generel snak om foreningens indsats. Ingen konkrete forslag . Der blev spurgt til 

muligheden for at afholde bryllupper i Klokketårnet. Hidtil har præstekollegiet, provst 

og biskop været afvisende, men der er håb om en opblødning. Der blev også spurgt 

til mulighed for en minde højtidelighed.  

 

  



 

 

Efter årsmødet blev der serveret kaffe/the med Annelise Poulsens hjemmebagte 

boller med ost og spegepølse. 

Liselotte Schaumann hjalp med melodierne til nogle af vore Faaborg sange. 

Journalist , forfatter Bjarne Bekker sluttede aftenen af med Faaborghistorier. Med 

udgangspunkt i hans bog med samme titel fik vi en festlig og fornøjelig gennemgang 

af store og små begivenheder i den lille by. 

--------- 

Efter årsmødet har bestyrelsen konstitueret sig som følgende: 

Kai Hansen. Formand. 

Else Garde Christensen. Næstformand. 

Else Madsen. Kasserer. 

Svend Lund. 

Suzette Ascot. 

Fra menighedsrådet er indvalgt: 

Annelise Poulsen. 

Erik Buch. 

Formand og kasserer har begge ene fuldmagt til foreningens konti. 

Det er med stor glæde at Pastor Emeritus Einar Fog-Nielsen vil deltage i bestyrelses 

arbejdet. 

Faaborg den 8. marts 2016 

 

 


